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Però també hem desenvolupat la llei de gestió, modernitza-
ció i promoció de les àrees industrials del nostre territori per 
al foment dels espais industrials i, a més a més, donant possi-
bilitats a eixa col·laboració publicoprivada que pense que, al 
final, pot dinamitzar també moltíssim la nostra economia.

Hem millorat la gestió de parcel·les i naus industrials en els 
parcs industrials de La Generalitat on, recentment, s’han 
publicat nous plecs que milloren les condicions per a la seua 
comercialització .

Des de 2017, està en marxa el mapa de sòl industrial, eina 
web clau per a localitzar sòl disponible al nostre territori per 
a la promoció de les àrees industrials, l’atracció d’inversions 
i l’orientació de la política industrial . La connectivitat i saber 
les parcel·les que tenim és important per a implementar 
també el sòl industrial .

A més a més, en 2017, es va encetar el pla de millora i moder-
nització dels polígons industrials amb l’objectiu d’actualitzar 
els espais industrials, beneficiar les empreses instal·lades i 
municipis i atraure la implantació de noves empreses, així 
com vertebrar el territori . I posar en valor una qüestió, és 
la primera vegada en la democràcia que estes ajudes ixen, 
perquè el que no volem és que hi hagen barris de tercera i de 
quarta, volem que els polígons industrials siguen barris de 
primera i que tinguen tots i cadascun dels serveis adients per 
a poder posar els nostres productes en el món perquè, com 
tots sabem, el món en l’àmbit econòmic és un mocador .

Senyora García, si millorem els polígons industrials, estem 
millorant també l’eficiència de les empreses, la quali-
tat de vida dels treballadors i treballadores i la ciutadania, 
que es beneficia d’actuacions com: una major vigilància, la 
instal·lació de fibra òptica, la millora de les infraestructures, 
zones verdes, de l’enllumenat i la implantació de recorreguts 
biosaludables .

Detallant els resultats, li puc dir que en la primera convoca-
tòria, 2017, el pressupost va ser de 23,6 milions, que vam 
donar suport a la millora de 70 polígons industrials, de 52 
municipis i 8 comarques . En la convocatòria 2018-2019, van 
ser per a 2018 24 milions, beneficiant 159 polígons indus-
trials i 101 municipis; i per a 2019 comptem amb un pressu-
post de 35,5 milions, on es preveuen ajudes per a 130 polí-
gons industrials i 76 municipis .

Dins d’aquesta dotació, he de dir que també s’ha inclòs una 
línia de 13 milions d’euros per a presentació de projectes als 
ajuntaments de qualsevol de les comarques del País Valencià, 
que eixirà en uns dies .

Però, a més a més, també he de dir-li que tenim un milió 
d’euros per a acabar eixos polígons inacabats, que són de 
propietat municipal, per a poder tindre eixe sòl industrial de 
qualitat en molts i molts ajuntaments que, per eixa bombo-
lla immobiliària, no van tindre la possibilitat de tenir-los 
acabats .

Totes aquestes iniciatives posen de manifest, una vegada 
més, l’aposta decidida de la conselleria d’economia sostenible 
per a enfortir la nostra indústria i per la reindustrialització 
del nostre territori i, per tant, com no?, millorar eixa econo-
mia productiva que genere ocupació estable i de qualitat . . .

(Ocupa la presidència la vicepresidenta primera, senyora Carmen 
Martínez Ramírez)

La senyora vicepresidenta primera:

Conseller .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

 . . .per la qual estem treballant .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, conseller .

Passem a la pregunta 1 .342, que formula el diputat Víctor 
Garcia, del Grup Parlamentari Compromís, també al conse-
ller d’economia sostenible .

Senyor Garcia, quan vullga, té la paraula .

El senyor Garcia i Tomàs:

Moltes gràcies, presidenta .

Molt bona vesprada, senyor Climent .

Conseller, jo hui també vaig a preguntar-li, novament també, 
per l’eficiència energètica, perquè hem de tindre tots clar 
que és un dels talons d’Aquil·les de la nostra economia, de les 
nostres llars, ja que l’energia està a uns preus cars, seguirà 
cara i, per tant, és fonamental per a la productivitat de les 
nostres empreses i, com no?, també per a les llars de les 
valencianes i els valencians .

Les mesures d’eficiència energètica, per tant, són un instru-
ment per a solucionar els problemes de manca de fons 
públics, de dependència energètica i els problemes relacio-
nats amb el consum d’energia i medi ambient .

Si em centre en la dependència energètica, doncs, ací, al País 
Valencià, eixa factura, eixa despesa en dependència ener-
gètica ronda, aproximadament, els deu mil milions d’euros, 
és a dir, un 10% del PIB; mentre que ahí, sí que és veri-
tat, si ens comparem amb la resta de l’estat, l’estat espan-
yol està al voltant dels quaranta-cinc mil milions d’euros i 
un 6% del PIB . Per tant, ahí sí que tenim recorregut per tal 
d’estalviar eixa factura energètica . Una factura energètica 
del 10% del PIB és, diríem, quasi que inassumible i, per tant, 
afecta a la competitivitat de la nostra economia i dels sectors 
productius .

Evidentment, açò ha sigut el fruit d’eixe model energètic del 
PP, desastrós, que ens ha portat a incentivar el consum com 
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a solució, que, al final, dóna una energia més cara per a l’erari 
públic i també per als nostres ciutadans i empreses .

El nostre model, en canvi, el model del botànic, és el de 
la reducció d’emissions i de la despesa, apostant per eixa 
eficiència energètica a través, entre altres, de l’edificació de 
consum quasi nul, és a dir, edificacions sostenibles, també de 
l’electrificació del transport i desenvolupament de la gene-
ració distribuïda que augmente la proporció de la potència 
renovable actual, entre altres exemples .

La conseqüència directa del foment de l’eficiència energètica 
i la seua combinació amb l’ús de renovables és la reducció 
dels costos energètics per a les llars i les empreses, en parti-
cular per a sectors electrointesius, com pot ser el ceràmic, 
sobretot, que afecta –i vosté ho sap– moltíssim a les comar-
ques de Castelló, i que, aproximadament, permetria un 
estalvi entre dos-cents i dos-cents cinquanta milions d’euros 
a l’any . Per tant, seria una reducció de consum de combusti-
bles fòssils entre el 35 i el 40% .

Això milloraria la balança comercial i estabilitzaria els costos 
de l’energia, a banda que els nostres sectors productius 
tindrien millor productivitat, tindrien una millor competència 
i, per tant també, això garantitza i crea llocs de treball, que és 
un exemple fonamental dins de les nostres polítiques, tenint 
en compte també que són llocs de treball de qualitat .

Per tot açò, voldríem preguntar-li, novament, per quines 
accions està duent a terme la conselleria d’economia sosteni-
ble per a fomentar l’eficiència energètica.

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies .

Conseller, quan vullga .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Gràcies, senyora presidenta .

Senyor Garcia, si una cosa té clara el Consell, des del primer 
moment en què va accedir al govern, va ser que un dels 
factors bàsics en què havia de treballar per a la transforma-
ció del model econòmic al nostre territori, model econòmic i 
productiu, era la transformació del model energètic i havíem 
d’incidir en ell d’una manera molt decidida .

El treball que estem duent a terme és, bàsicament, imple-
mentar eixe model energètic sostenible, capaç de compa-
tibilitzar el progrés i la preservació del nostre entorn . I 
fruit d’açò és el Pla d’energia sostenible de la Comunitat 
Valenciana 2020, que té enguany una dotació de 17,2 milions 
i un 66% més que en 2018 i que estem implementant des 
de 2016 . Però, a més a més, estem treballant també en 
l’estratègia de canvi climàtic 2020, que està desenvolupant-
se des de la conselleria d’agricultura i medi ambient .

Dir que un dels eixos d’aquest pla que li he dit, el Pla d’energia 
sostenible 2020, és l’impuls de l’eficiència energètica i sobre 
el qual estem desenvolupant diferents mesures, que ara li 
comente .

Estem treballant en instruments normatius per a establir i 
adequar el marc regulador en els àmbits que per les carac-
terístiques específiques ho requerisquen. I destacaríem la 
certificació energètica d’edificis, la incorporació dels vehicles 
elèctrics, el desenvolupament d’accions en l’àmbit comarcal i 
municipal per a la bona pràctica en matèria d’estalvi i eficièn-
cia energètica .

També estem desenvolupant mecanismes econòmics, 
amb programació per a 2019, en estalvi i eficiència ener-
gètica, amb un augment del 49% respecte a 2018, amb un 
total d’11,8 milions d’euros amb les següents actuacions: 
en la indústria i l’edificació, amb una dotació de tres milions 
d’euros per al foment d’inversions en projectes d’estalvi 
i eficiència energètica en els processos industrials de les 
nostres empreses, així com per a la millora de l’eficiència 
energètica en instal·lacions tèrmiques i millora de l’eficiència 
energètica en l’enllumenat interior dels edificis.

A més, per a donar suport a una de les reivindicacions del 
sector que vosté molt bé coneix i ha nomenat, el taulell, al 
voltant de la situació de la cogeneració s’està realitzant un 
pla d’impuls a la cogeneració, a la Comunitat Valenciana, 
a l’horitzó 2030 . La diagnosi la tindrem prompte i, a partir 
d’ahí, implementarem polítiques .

Quant a la mobilitat sostenible, una línia d’ajudes amb 
una dotació econòmica de dos milions d’euros destinada 
al foment de l’ús de mitjans de transport no motoritzats i 
l’impuls de la utilització de combustibles alternatius . També 
es disposa d’una línia per a la millora de la infraestruc-
tura de recarrega per al vehicle elèctric, amb més de tres-
cents cinquanta mil euros més que l’any anterior, huit-cents 
cinquanta mil euros . Entre aquestes dues línies, s’augmenta 
un 60% la dotació que teníem .

Pel que fa a la renovació dels sistemes d’enllumenat públic 
exterior amb criteris d’eficiència energètica als nostres muni-
cipis, anem a destinar tres milions . Hem passat de mig milió 
en 2016 a tres milions, perquè els municipis estan demanant 
eixa eficiència energètica i el canvi de lluminàries.

A més a més, continuem amb el pla Renove Renhata en calde-
res domèstiques i finestres, amb un pressupost d’un milió i 
mig .

I com a novetat es crea una nova línia: Pla de micromesu-
res contra la pobresa energètica amb una dotació d’un milió 
d’euros .

Per últim, senyor García, vull posar en valor les accions que 
estem duent a terme en el Pla d’estalvi i eficiència ener-
gètica en els edificis, infraestructures i equipaments del 
sector públic de La Generalitat: realitzant auditories ener-
gètiques en 26 instituts d’educació secundària, preparant 
plecs de contractació per a la realització d’auditories ener-
gètiques i assistència tècnica per diversos ens públics de La 
Generalitat, fent un estudi de viabilitat, disseny i projecte 
d’una instal·lació solar fotovoltaica d’autoconsum sobre les 
torres de la ciutat administrativa 9 d’octubre .
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Amb aquestes mesures La Generalitat vol predicar amb 
l’exemple, en matèria d’estalvi energètic . intentant acon-
seguir un estalvi energètic en totes les dependències de La 
Generalitat valenciana del 12% en 2020 i del 25% en l’any 
2025 .

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies .

El senyor conseller d’Economia, Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Simplement, eixes són unes mesures . Estem fent-ne moltíssi-
mes més, però que esperem que vagen donant el resultat que 
volem .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Moltes gràcies, conseller .

Passem a la següent pregunta que és la número 1 .663 
que formula la diputada Elisa Díaz, del Grup Parlamentari 
Popular, a la consellera d’agricultura, medi ambient i canvi 
climàtic .

Senyora Díaz, quan vullga .

Cuando quiera, sí .

La senyora Díaz González:

Gracias, señora presidenta .

Buenas tardes, señora consellera .

Y muy buenas tardes a las personas de Sollana que nos acom-
pañan y que están realmente preocupados y quieren saber . 
Saber si se ha hecho algo después de cerrar la empresa en 
febrero de 2015 por el anterior alcalde del Partido Popular 
de Sollana, ¿qué es lo que se ha hecho? Porque han habido 
varios incendios . No ha sido este último, han sido varios 
incendios los que se han ocasionado en esa empresa de reci-
claje que tenía, pues, montañas de residuos que ya no solo 
eran madereros sino que iban mucho más allá y, precisa-
mente, por eso se cerró la empresa en febrero de 2015 .

Porque tras varias inspecciones que se realizaron por parte 
de la conselleria y del ayuntamiento se vio que no se estaban 
ajustando a la licencia . Y esas actuaciones han quedado en 
nada después de que se cambiara de gobierno, tanto a nivel 
autonómico como a nivel local . Se han sucedido incendios 
y no sabemos si se ha hecho algo, porque siguen habiendo 
incendios .

Además son incendios que están al lado del Parque Natural 
de l’Albufera, señora consellera, ¿nos puede explicar si se ha 
hecho algo, tanto en otros incendios como en el de ahora? 
¿Qué medidas de prevención sobre la contaminación del 
parque natural y sobre la contaminación del aire que está 
ahogando a los vecinos –ayer mismo no se podía respirar, 
señora consellera– me puede decir si están haciendo algo? 
¿O si es una de las más veces que tenemos que decir que el 
Consell no fa res, señora consellera? (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gracias, señora Díaz .

Señora consellera .

La senyora consellera d’Agricultura, Medi Ambient, Canvi 
Climàtic i Desenvolupament Rural:

Presidenta .

La senyora vicepresidenta primera:

Cuando quiera .

La senyora consellera d’Agricultura, Medi Ambient, Canvi 
Climàtic i Desenvolupament Rural:

Sí . Gracias presidenta, buenas tardes .

Señora Díaz, muchas gracias por su pregunta .

Pues sí que estamos haciendo y estamos actuando en tres 
frentes . En primer lugar, con respecto al procedimiento 
sancionador –como sabe o debería saber– en julio de 2015 
llegó la sentencia que confirmaba las actuaciones pues-
tas en marcha, la propia empresa empezó a retirar material . 
Después estuvimos trabajando con el ayuntamiento para ver 
cómo se podía agilizar todo ese trabajo de cierre de estas 
instalaciones, que desde luego tenían una autorización que 
no cumplía .

Después del incendio del verano hicimos una visita en la que, 
de nuevo, se pudo confirmar que había muchas situaciones, 
incluso el desmantelamiento de las naves bovina que podían 
dar lugar a situaciones de riesgo como, efectivamente, es 
cierto, hubo otro incendio en diciembre .

Estuvimos continuamente, durante el incendio, siguiendo las 
mediciones de calidad del aire, tomando las medidas nece-
sarias, coordinadas por la agencia de emergencias, en caso, 
para que no molestara a los vecinos, para asegurar en todo 
momento que las mediciones…, o que se iba haciendo una 
medición de los posibles contaminantes .

También estuvimos haciendo mediciones de toda el agua que 
pudiera llegar a las acequias, porque la zona está cerca pero 


